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Zápis z 17. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023 
 

které se konalo 9. května 2022 od 15:00 hodin v zasedací místnost 432, areál B17 v Kampusu 
v Bohunicích. 
 
Schválený program zasedání:  

1. Schválení programu zasedání 

2. Kontrola úkolů 

3. Návrh na rozšíření bakalářského studijního programu Životní prostředí a zdraví o dvě nové 

specializace 

4. Rozdělení finančních prostředků PřF MU pro rok 2022 na rozpočet centralizovaných 

nákladů fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů 

5. Opatření děkana – Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity 

6. Opatření děkana – Pravidla a podmínky přijímacího řízení 

7. Opatření děkana – Pravidla a podmínky pro přijímací řízení pro ukrajinské studenty v nouzi 

do bakalářského a navazujícího magisterského studia pro akademický rok 2022/2023 

8. Opatření děkana – Výuka a tvorba studijních programů 

9. Různé 

 
Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s článkem 16 vnitřního předpisu Masarykovy 

univerzity Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU s návrhem 

rozšíření bakalářského studijního programu Životní prostředí a zdraví o dva nové studijní 

plány ve formě specializace. 

2. Akademický senát PřF MU schvaluje rozdělení finančních prostředků PřF MU pro rok 2022 

na rozpočet centralizovaných nákladů fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů. 

3. Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

4. Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího 

řízení. 

5. Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky pro přijímací 

řízení pro ukrajinské studenty v nouzi do bakalářského a navazujícího magisterského studia 

pro akademický rok 2022/2023. 

6. Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. 

 
 
 



 
Přílohy zápisu: 

Rozpočet centralizovaných nákladů Fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů 

Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity 

Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení 

Opatření děkana Pravidla a podmínky pro přijímací řízení pro ukrajinské studenty v nouzi do 

bakalářského a navazujícího magisterského studia pro akademický rok 2022/2023 

Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů 

 
Průběh jednání: 
 

1. Schválení programu zasedání: 

Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 
 

2. Kontrola úkolů 

Lochman: Zkontroloval jsem doplnění zápisů se Shromáždění pracovníků jednotlivých ústavů 
a děkuji RECETOXu za jeho doplnění. Je již plánováno shromáždění pracovníků ústavu na ÚCH? 
Šindelář: Nemám žádné informace z ústavu o termínu shromáždění.  
Lochman: Připomenu to panu řediteli. 
 
 

3. Návrh na rozšíření bakalářského studijního programu Životní prostředí a 

zdraví o dvě nové specializace 

Hofman: Třetím rokem běží program Životní prostředí a zdraví. Během 3letého období jsme 
posbírali zkušenosti jak pozitivní, tak negativní. Jedním z problémů je vysoká studijní 
neúspěšnost našich studentů. Provedli jsme analýzu formou dotazníku a zjistili jsme, že 
spousta studentů od studia čekala spíše biologické zaměření, nikoli chemické zaměření. Chtěli 
bychom přizpůsobit program pro studenty, kteří se budou chtít věnovat biologickému 
zaměření i pro ty, které baví zaměření chemické. Rozhodli jsme se proto rozšířit studijní 
program o dvě nové specializace: Environmentální zdraví + Environmentální chemie a 
toxikologie. Domníváme se, že bychom tak mohli pokrýt zájem více studentů. Rovněž 
doufáme, že tato změna výrazně pomůže ke zvyšování studijní úspěšnosti.  
 
Diskuse: 
Hyršl: Jaký je poměr jednotlivých specializací? Víte, která specializace je dominantní? 
Hofman: Myslím si, že o environmentální chemii a toxikologii bude o něco menší zájem.   
Baláž: Budete přijímat studenty od prvního ročníku do specializací? 

https://is.muni.cz/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/17_zasedani_9_kvetna_2022/Rozpocet_2022.pdf
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https://is.muni.cz/auth/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/17_zasedani_9_kvetna_2022/OD_5_2022_Vyuka_a_tvorba_studijnich_programu.pdf


Hofman: Ano, studenti budou do prvního ročníku přijímáni přímo do jednotlivých specializací, 
studenti budou rozřazeni u přijímaček.  
Kudrle: Poznají studenti z dostupných materiálů, že je možnost vybrat si v rámci programu 
specializaci? 
Hofman: Zatím to nemáme zcela domyšlené, ale děkuji za podněty. 
Lochman: Promýšleli jste lepší propagaci programu, aby měli studenti možnost se identifikovat 
s konkrétním zaměřením? 
Hofman: Z tohoto důvodu jsme vytvořili dvě specializace. Na středních školách je 
zdůrazňováno, že se jedná o obor, který je chemicky zaměřený. PR jednotlivých specializací 
budeme řešit. 
Kudrle: V profilu studenta by mělo být uvedeno, jaké bude mít student znalosti po ukončení 
studia.  
 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s článkem 16 vnitřního předpisu 
Masarykovy univerzity Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU s 
návrhem rozšíření bakalářského studijního programu Životní prostředí a zdraví o dva nové 
studijní plány ve formě specializace. 
 
Hlasování: pro 17 / proti 0 / zdržel se 6 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s článkem 16 vnitřního předpisu 
Masarykovy univerzity Schvalování, řízení a hodnocení kvality studijních programů MU s 
návrhem rozšíření bakalářského studijního programu Životní prostředí a zdraví o dva nové 
studijní plány ve formě specializace. 
 

4. Rozdělení finančních prostředků PřF MU pro rok 2022 na rozpočet 

centralizovaných nákladů fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů 

Hilscher: V PVČ je nárůst o cca 15 mil korun. Zde je zakomponován zádržné 3 mil Kč jako 
penalizace z důvodu nedodržení univerzitních pravidel o počtu studentů v prvním ročníku. 
V DKRVO máme nárůst o 30 mil Kč. Ve specifickém výzkumu evidujeme drobný pokles. 
Významně narůstají centrální náklady fakulty, a to o 37,5 mil Kč. Z této částky je více než 
polovina nárůst v energiích. PVČ i daň z DKRVO nutně narostla oproti loňskému rozpočtu o 2,5 
%. V centrálních odvodech univerzity je nárůst o 3,5 mil Kč. Procento odvodu na univerzitu je 
cca 15 % z obratu. Fakulta se na univerzitních odvodech podílí s více než ¼, což je drobný 
pokles oproti minulému roku. Poměr parametru A a K v PVČ zůstává neměnný. Výkonově 
dělíme 24 % PVČ a 76 % je ve fixní části. Fixní poměry v PVČ se nemění. V parametru K se 
nemění váhy. Z parametru A se před výpočtem fixních poměrů oddělují mezifakultní 
kooperace. Nemění se poměry ve fixní části DKRVO. V DKRVO je plánovaný jednorázový 
nárůst. U publikací byla zavedena kategorie D1. Novinkou je započtení podílů u sdílených 
publikací na více fakult, resp. hospodářských středisek. Centrální náklady jsou 187 mil Kč, což 
je výrazně více než minulý rok. V parametrech se začíná pozitivně promítat nárůst v míře 
úspěšnosti studia na všech třech úrovních. Ústavy věnují pozornost tomu, aby studenti 
ukončovali studium ve standardní době studia + 1 rok nejvýše. Evidujeme vyšší počet 
vyjíždějících studentů do zahraničí, nárůst je cca 11 %. Počet úvazků zahraničních pracovníků 
narostl o 15 %, nyní evidujeme přes 103 úvazků celkem.  
Lochman: Děkuji a požádám předsedu ekonomické komise o komentář. 



Šindelář: Ekonomická komise projednala návrh rozpočtu a vyslovila jednohlasné stanovisko 
pro AS, aby rozpočet schválil.  
 
Diskuse: 
Brom: S jakým rozpočtem bude fakulta hospodařit? 
Čermák: Celkový rozpočet je 2 mld. Kč. Neinvestiční je cca 1.6 mld. Kč a investiční cca 400 mil. 
Kč. 
Kudrle: Proč je parametr mobility důležitější, než parametr graduation rate? Graduation rate 
mně připadá daleko důležitější. 
Kašparovský: Kvalita vzdělání je také odvozena od toho, do jaké míry je student schopen 
přijímat informace z jiných zdrojů než z mateřské univerzity. Míra mobility je velmi důležitá a 
je potřeba ji podporovat.  
Šindelář: Kolik je potřeba měsíců k tomu, aby ústav dostal odměnu za výjezd studenta? 
Hilscher: Do rozpočtu se započítá pobyt dlouhý jeden měsíc a déle. 
Brom: Odměny za mobility jsou omezeny získáním grantu? 
Hilscher: Mobility jsou typicky v rámci mobilitních programů.  
Lochman: Důležité je zanést stáž do ISu, aby byl výjezd dohledatelný. Pokud někdo odjede a 
neřekne o tom, tak se pobyt v zahraničí nezapočítá. 
Kudrle: Zmiňoval jste navýšení, kdy polovinu dělají energie. Z čeho se skládá další navýšení? 
Čermák: Navýšení počtu lidí, navýšení tarifů. V letošním roce překročíme DPH, i to se musí 
započítat. 
 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje rozdělení finančních prostředků PřF MU 
pro rok 2022 na rozpočet centralizovaných nákladů fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů. 
 
Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 0 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje rozdělení finančních prostředků PřF MU pro 
rok 2022 na rozpočet centralizovaných nákladů fakulty a rozpočty jednotlivých ústavů. 
 
 

5. Opatření děkana – Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké 

fakulty Masarykovy univerzity 

Lochman: Do OD byla přidána možnost přiznání stipendia pro kolektiv autorů.  
Kašparovský: V současné době udělujeme ceny děkana jako cenu individuální. Na KD jsme se 
dohodli, že by bylo vhodné oceňovat i kolektivy autorů. Chybí však příslušný předpis.  
 
Diskuse: 
Brom: Na předávání cen děkana poté budou přítomni všichni studenti kolektivu? 
Kašparovský: Ano, dostanou však jednu cenu, která ocení celý kolektiv autorů.  
Kudrle: Letošní ceny již byly rozhodnuty? 
Kašparovský: Ano, jsou rozhodnuty. 8. června 2022 proběhne slavnostní předání cen děkana.  
 

Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních 
programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 
 



Hlasování: pro 22 / proti 0 / zdržel se 1 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Podmínky stipendijních 
programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

 
6. Opatření děkana – Pravidla a podmínky přijímacího řízení 

Lízal: Pravidla a podmínky jsou podrobně specifikovány podle studijních programů na webu 
fakulty a v brožuře. Změny jsou především terminologické a oprava formátování. Na žádost 
ústavu antropologie přibyl na seznam profilových předmětů pro prominutí přijímacího řízení 
předmět historie a základy společenských věd, čímž se narovnávají podmínky s přijímacím 
řízením na antropologii, které kdy se sestává z odborného testu z biologie, historie a 
společenských věd.  
Lochman: Poprosím předsedu legislativní komise a komentář. 
Baláž: Legislativní komise se sešla v pátek a projednala OD. Komise se jednohlasně vyslovila 
pro doporučení schválit OD na AS po schválení právničkou. 
Kašparovský: Legislativní komise navrhla formulační změnu, ale tato změna v současné chvíli 
přesně neodpovídá definici v zákonu o VŠ. Prosím o vyjádření právničky, zda je uvedená změna 
v souladu s právem. 
Křoupalová-Benešová: Ve změněných formulacích nevidím problém.  
 
Diskuse: 
Baláž: Stanovuje děkan odlišné podmínky pro přijetí uchazečů, kteří studovali VOŠ? 
Lízal: Garant porovnává obsah studia se studiem daného studijního programu a na základě 
toho dává doporučení o přijetí.  
Kudrle: Existují studijní programy na VŠ, které jsou neakreditované?  
Lízal: U VOŠ se může stát, že není program akreditovaný. Na VŠ neexistuje studijní program 
bez akreditace. 
 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky 
přijímacího řízení. 
 
Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 0 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky 
přijímacího řízení. 

 
7. Opatření děkana – Pravidla a podmínky pro přijímací řízení pro ukrajinské 

studenty v nouzi do bakalářského a navazujícího magisterského studia pro 

akademický rok 2022/2023 

Lízal: OD slouží k přijímání studentů v nouzi. Vychází ze zákona Lex Ukrajina, dále jsou zde 
definovány jednotlivé podmínky přijímacího řízení. Aktuálně přijímací řízení běží.  
Lochman: OD projednávala legislativní komise, prosím o vyjádření. 
Baláž: Legislativní komise modifikovala 12 odstavec. Komise vyslovila souhlas s předložením 
OD na AS. 
 



Diskuse: 
Lízal: Od 15. dubna 2022 mohou uchazeči podat přihlášku ke studiu, ve které vyznačí 
preferovaný studijní program. Musí doložit motivační dopis, doklady o předchozím vzdělání a 
dočasnou ochranu. Přijímací řízení je vyhodnocováno ve 2týdenních cyklech. Zápisy budou 
probíhat až po doložení všech potřebných dokumentů. Uchazeči po podání přihlášky nastupují 
do kurzů českého jazyka. 
Novák: Kdo zajišťuje jazykové kurzy na PřF? 
Lízal: Kurzy zajištuje CJV. 

 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky 
pro přijímací řízení pro ukrajinské studenty v nouzi do bakalářského a navazujícího 
magisterského studia pro akademický rok 2022/2023. 

 
Hlasování: pro 21 / proti 0 / zdržel se 2 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Pravidla a podmínky pro 
přijímací řízení pro ukrajinské studenty v nouzi do bakalářského a navazujícího magisterského 
studia pro akademický rok 2022/2023. 
 

8.  Opatření děkana – Výuka a tvorba studijních programů 

Lízal: V OD z roku 2019 bylo definováno, že vedoucím Závěrečné práce (ZP) může být pouze 
akademický pracovník. Neakademický pracovník byl definován pouze v zápisu z VR z roku 
2015. Bylo vhodné sjednotit tato opatření. Do OD Výuka a tvorba studijních programů je 
přidán článek, ve kterém je definován vedoucí ZP. Řešena je i otázka externích vedoucích ZP. 
Jsou zde definovány kvalifikační požadavky na externího vedoucího ZP.  
Lochman: Prosím o vyjádření legislativní komise. 
Baláž: Komise vyslovila souhlas s předložením OD na AS. 
 
Diskuse: 
Brom: Studenti PhD jsou ve většině případů neakademickými pracovníky. Součástí ukončení 
doktorského studia je výuka – součástí výuky je vedení bakalářských a magisterských prací.  
Lochman: Už to tak není. 
Kašparovský: Ve studijních povinnostech je pomoc při výuce, ale není tam definováno, že to 
musí být vedení studentů.  
Kudrle: Navrhuji přidat poznámku pod čarou s informací, ve kterém roce byla pravidla 
schválena VR. 
Kašparovský: Přidání poznámky pod čarou zadáme právníkovi.  
 
Návrh usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Výuka a tvorba 
studijních programů. 
 
Hlasování: pro 23 / proti 0 / zdržel se 0 
 
Usnesení: Akademický senát PřF MU schvaluje opatření děkana Výuka a tvorba studijních 
programů. 

 



9. Různé 

Zprávy děkana 
Kašparovský: Byla podepsána smlouva o spolupráci s ICRC. Probíhá intenzivní diskuse ohledně 
OP JAK, fakulta by chtěla podávat několik projektů. 7. června 2022 jedeme s prof. Bláhou do 
Parlamentu ČR, kde se bude řešit úprava zákona o VŠ ve vztahu k doktorskému studiu.  
 
Proděkanka pro vnější vztahy, komunikaci a marketing informovala o akcích pořádaných na 
jaře 2022, seznámila AS s časovým harmonogramem Campus Day. Informovala o aktivitách 
připomínajících Mendelovo výročí. Informovala AS o uchazečské kampani a počtu podaných 
přihlášek. Uchazečům byly odeslány pozvánky na přijímací zkoušky. Je připravena první série 
fakultních triček a reklamních předmětů MUNI SCItem. První sada bude k dispozici na Campus 
Day.  
 
Předseda AS 
Lochman: Je potřeba domluvit termíny zasedání AS od září 2022. Výjezdní zasedání proběhne  
9. 9. – 10. 9. 2022.  
 
Termíny zasedání pro podzim 2022: 
10. října 2022 
14. listopadu 2022 
12. prosince 2022 
 
Sekání trávníků UKB 
Novák: Bylo by možné zavést mozaikovou seč?  
Čermák: Na UKB by se měla celkově řešit výsadba zeleně. Můžu to zmínit. 
    
Další zasedání se bude konat 9. září 2022 

Prezence 
Zaměstnanecká komora: 
RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., Mgr. Barbora 
Hutňan Chattová, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., prof. Mgr. 
Vít Kudrle, Ph.D., doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej 
Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., Mgr. Peter Šebej, 
Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D. 
 
 
Studentská komora:  
Bc. Kateřina Weisová, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. Tomáš Brom, Mgr. Václav Hladík, Mgr. 
Marek Korsák, Mgr. Jan Mašek, PharmDr. Markéta Nezvedová, Mgr. David Novák, Bc. Júlia 
Peňáková, RNDr. Vendula Svobodová 
 
Hosté:  



prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., prof. 
RNDr. Roman Šimon Hilscher, DSc., doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prof. RNDr. Jakub 
Hofman, Ph.D. 
 
Omluveni: 
Mgr. Monika Šulc Michalková, Ph.D. et Ph.D. 
RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D. 
RNDr. Dominik Kevický 
Mgr. Veronika Křešťáková 
 
Zapsala:  
Mgr. Gabriela Ilčíková 
 
Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  
 
 
 
 
 
 
V Brně dne 3.6.2022      doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D. 
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